
PYTANIA MIESZKAŃCÓW PRZED XV SESJĄ RADY MIASTA KOBYŁKA: 

 

Pytanie nr 1: 

„W nawiązaniu do naszych wcześniejszych, wielokrotnych wystąpień, próśb i apeli 

dotyczących remontu, bieżącego utrzymania oraz ustawienia odpowiednich znaków 

drogowych na ulicy Lipowej, zwracamy się z wystąpieniem, dlaczego nie ustawiono 

oznakowania ograniczającego prędkość oraz ruch ciężkich pojazdów drogą gruntową, jaką jest 

nasza ulica. W związku z zamknięciem w maju br. kolejnego odcinka drogi DW 634, ulica 

Lipowa jest wykorzystywana jako objazd, szczególnie przez samochody ciężarowe. 

Nawierzchnia drogi, wyrównana na początku roku, w skutek opadów atmosferycznych uległa 

gwałtownemu pogorszeniu. Zadaniem zarządcy drogi jest podejmowanie kroków 

zapobiegających jej nadmiernemu niszczeniu – art. 27 ustawy o drogach publicznych. Zadanie 

to nie jest realizowane w odniesieniu do naszej ulicy. W okresie opadów trudno jest przejść czy 

przejechać tą ulicą z uwagi na ilość dziur, wybojów i kałuż. W czasie suszy tumany kurzu 

unoszonego przez pędzące samochody, wdzierają się na posesje, utrudniając życie 

mieszkańcom.” 

ODPOWIEDŹ: 

Wprowadzenie oznakowania wymaga przygotowania i zatwierdzenia projektu stałej 

organizacji ruchu, który następnie musi zostać pozytywnie zaopiniowany przez Starostwo 

Powiatowe w Wołominie oraz Wydział Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji 

w Wołominie. Powyższe nie dotyczy jednak dróg gruntowych, w związku z czym brak jest 

możliwości wykonania oznakowania. 

Informujemy również, że po wprowadzeniu przez Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich 

w Warszawie nowej organizacji ruchu w związku z remontem drogi wojewódzkiej nr 634 

w maju 2025 r. (zamknięcie skrzyżowania ul. Nadarzyńskiej, Ręczajskiej i Sienkiewicza), 

zwróciliśmy się telefonicznie na Policję z wnioskiem o zwiększenie częstotliwości patroli 

w okolicach wprowadzonego objazdu. Po zgłoszeniu Policja kilkukrotnie podejmowała 

interwencje w celu kontrolowania ruchu na trasie objazdu. 

 

Pytanie nr 2: 

„Czy Urząd Miasta planuje zorganizować regularną zbiórkę odpadów tekstylnych na wzór 

odbioru odpadów gabarytowych, elektronicznych itp?” 

ODPOWIEDŹ: 

Zgodnie z obowiązującymi przepisami, od 1 stycznia 2025 roku wszystkie gminy w Polsce 

mają obowiązek zapewnić możliwość selektywnego zbierania odpadów tekstylnych. W tym 

roku nie planujemy takich zbiórek. Odpady tekstylne można oddawać na PSZOK 

oraz do kontenerów typu PCK  które są rozmieszczone w różnych lokalizacjach Miasta 

Kobyłka. Jeśli podejmiemy takie działania, mieszkańcy zostaną o tym poinformowani 

z odpowiednim wyprzedzeniem – poprzez stronę internetową urzędu, media społecznościowe 

oraz materiały informacyjne.  

Zachęcamy do korzystania z PSZOK oraz do śledzenia naszych kanałów informacyjnych, gdzie 

na bieżąco publikujemy aktualności związane z gospodarką odpadami.  

Pytanie nr 3: 



„Czy jest możliwość zainstalowania progów zwalniających pomiędzy Przedszkolem 

Król Maciuś a ul. Porzeczkową? Jest tam nieprzestrzegana strefa 30, brak chodnika i duży ruch 

dzieci.” 

ODPOWIEDŹ: 

Według opinii pracowników technicznych Urzędu Miasta budowa progów zwalniających 

na tym odcinku mogłaby negatywnie wpłynąć na bezpieczeństwo i komfort innych 

użytkowników drogi, w tym pojazdów uprzywilejowanych. Dodatkowo, zastosowanie tego 

typu rozwiązań może powodować zwiększenie emisji hałasu i spalin, szczególnie 

w bezpośrednim sąsiedztwie zabudowy mieszkaniowej. 

Przy przedszkolu zainstalowane są lustra poprawiające widoczność. 

W przypadku łamania przepisów ruchu drogowego należy każdorazowo informować Policję. 

Dodatkowo informujemy, że Miasto jest w trakcie procedury na wykonanie chodnika 

w ul. Ceramicznej na odc. od ul. Dworkowej do ul. Malinowej – planowany termin wykonania 

2025 r. Na tym odcinku nastąpi też zmiana organizacji ruchu.  

 

Pytanie nr 4: 

„Szanowny Panie Burmistrzu, w związku z coraz częstszymi przypadkami niezapowiedzianych 

lub źle zakomunikowanych planowanych wyłączeń energii elektrycznej na terenie naszej 

gminy, co powoduje znaczne utrudnienia dla mieszkańców (np. w pracy zdalnej, prowadzeniu 

działalności gospodarczej, czy codziennym funkcjonowaniu gospodarstw domowych, 

zwłaszcza z małymi dziećmi lub osobami starszymi), zwracam się z uprzejmą prośbą 

o wyjaśnienie następujących kwestii: 

- Jakie procedury obowiązują w zakresie informowania mieszkańców o planowanych 

wyłączeniach prądu? 

- Dlaczego obecne kanały komunikacji (np. strona internetowa, komunikaty SMS) często 

zawodzą lub informacja dociera z dużym opóźnieniem? 

- Czy planowane są działania mające na celu usprawnienie systemu powiadamiania 

o wyłączeniach, tak aby mieszkańcy otrzymywali rzetelną i wyprzedzającą informację, 

pozwalającą na odpowiednie przygotowanie się na przerwy w dostawie prądu? 

- W jaki sposób Urząd Miasta/Zakład Energetyczny zamierza poprawić komunikację 

z mieszkańcami w tej kluczowej dla komfortu życia kwestii?” 

ODPOWIEDŹ: 

Za wyłączenia prądu odpowiada PGE. Informacje o planowych wyłączeniach PGE umieszcza 

na swojej stronie internetowej. Miasto nie ma wpływu na realizowane planowe i nieplanowe 

przerwy w dostawie energii. 

 

 

 



Pytanie nr 5: 

„Czy władze Miasta Kobyłka widzą sens w stworzeniu nowego zielonego skweru w naszym 

mieście (połączonego z generalnym remontem alejki przy nim) - chodzi o niezagospodarowany 

zielony teren miejski przy alejce ciągnącej się od placu zabaw na ulicy Osiedlowej do ulicy 

Warszawskiej. Uważam, że dobrze by było, gdyby nasze miasto postarało się o pozyskanie 

funduszy zewnętrznych na stworzenie w tej lokalizacji publicznego atrakcyjnego skweru 

miejskiego, z nowym nasadzeniami roślinnym, ławeczkami, małą architekturą itp.” 

ODPOWIEDŹ: 

Podjęliśmy działania w tym kierunku, na dzień dzisiejszy podpisaliśmy porozumienie                     

z Lasami Państwowymi, określające wspólną inicjatywę na zapewnienie miejsca rekreacji i 

edukacji leśnej dla mieszkańców Kobyłki. 

 

Pytanie nr 6: 

„Czy władze naszego miasta będą się starały (jeśli tak - to kiedy i w jaki sposób) 

o zainstalowanie zapowiadanej w projektach i planach naturalnej wielkości rzeźby konia 

z brązu (z podniesionymi kopytami). Wielu mieszkańców Kobyłki poczuło duże 

rozczarowanie, że przy zakończonej już rewitalizacji Placu 15 sierpnia pominięto tą rzeźbę na 

środku fontanny... Kobyłka miała szansę na nowy, bardzo atrakcyjny symbol miasta. Mam 

wielką nadzieję, że nasi mieszkańcy doczekają jeszcze tej figury konia z brązu na fontannie...” 

ODPOWIEDŹ: 

Podczas przygotowywania postępowania przetargowego na realizację placu zrezygnowano 

z uwzględnienia rzeźby konia w zamówieniu.  

Obecnie nie planuje się jej oddzielnego zamówienia.  

Na wnioski mieszkańców Miasta analizie podlega doposażenie parku o ławkę im. Jerzego 

Turka wraz z figurą aktora. 

 

Pytanie nr 7: 

„Witam, kiedy zacznie działać biletomat od strony ul. Warszawskiej przy wejściu na PKP? 

A jeżeli nie będzie uruchomiony to czy mieszkańcy mieszkający po prawej stronie torów 

dostaną bliższy dostęp do biletomatu KM?” 

ODPOWIEDŹ: 

Biletomat został wybudowany w trakcie realizacji inwestycji Parkuj i Jedź. Trwają rozmowy 

z PKP mające na celu jego uruchomienie. 

 

Pytanie nr 8: 

„Kiedy planowana jest budowa obiecanego chodnika na ulicy Mieszka I w Kobyłce?” 

 



ODPOWIEDŹ: 

Budowa chodnika na ul. Mieszka I wymaga posiadania odpowiedniej szerokości pasa 

drogowego, będącego we własności Miasta Kobyłka. Na dzień dzisiejszy taki odcinek 

posiadamy na ul. Mieszka I od ul. Leszka do końca drogi przy os. Mieszka I. Działki częściowo 

wydzielone geodezyjnie i pozyskane przez Miasto znajdują się na odc. od ul. Leszka do ul. 

Łokietka. I na tym odcinku możemy zacząć prace projektowe chodnika. Natomiast odcinek 

między ul. Łokietka a Radzymińską  jest zbyt wąski na wydzielenie dodatkowego miejsca na 

chodnik. Bez pozyskania działek od prywatnych właścicieli. 

Planuje się przystąpienie do opracowania dokumentacji budowlanej i uzyskania odpowiednich 

pozwoleń umożliwiających budowę tego przedmiotowego chodnika w 2026 r. Trwają w tym 

zakresie rozmowy w sprawie partycypacji w kosztach z inwestorem prywatnym.  

   

Pytanie nr 9: 

„Kiedy mieszkańcy dużych osiedli zlokalizowanych przy Mieszka I mogą liczyć na chodnik? 

To bardzo niebezpieczne miejsce z dużym ruchem aut. Dodatkowo jest tu publiczne 

przedszkole.” 

ODPOWIEDŹ: 

Planuje się przystąpienie do opracowania dokumentacji budowlanej i uzyskania odpowiednich 

pozwoleń umożliwiających budowę tego przedmiotowego chodnika w 2026 r. Trwają w tym 

zakresie rozmowy w sprawie partycypacji w kosztach z inwestorem prywatnym.  

 

Pytanie nr 10: 

„Czy ulica Wygonowa będzie utwardzana płytami lub asfaltowania? Odciążyłoby to zapchaną 

ulicę Mieszka I.” 

ODPOWIEDŹ: 

Obecnie w budżecie Miasta, nie zostały zabezpieczone środki finansowe na realizację takiej 

inwestycji. Niemniej jednak, droga ta jest na bieżąco utrzymywana w stanie przejezdnym 

poprzez okresowe równanie nawierzchni. 

Plany związane z utwardzeniem ul. Wygonowej będą mogły zostać rozważone po zakończeniu 

wcześniej rozpoczętych inwestycji, które są już w fazie projektowej lub realizacyjnej. 

Dodatkowo, miasto aktywnie poszukuje możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych 

na inwestycje drogowe – ich pozyskanie może przyspieszyć realizację także tej ulicy. 

 

Pytanie nr 11: 

„Kiedy budowa ulicy Podleśnej?” 

 

 

 



ODPOWIEDŹ: 

Obecnie w budżecie Miasta, nie zostały zabezpieczone środki finansowe na realizację takiej 

inwestycji. Niemniej jednak, droga ta jest na bieżąco utrzymywana w stanie przejezdnym 

poprzez okresowe równanie nawierzchni. 

Plany związane z utwardzeniem ul. Podleśnej będą mogły zostać rozważone po zakończeniu 

wcześniej rozpoczętych inwestycji, które są już w fazie projektowej lub realizacyjnej. 

Dodatkowo, miasto aktywnie poszukuje możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych na 

inwestycje drogowe – ich pozyskanie może przyspieszyć realizację także tej ulicy. 

W związku ze zbliżającym się zakończeniem inwestycji dot. budowy szkoły – Miasto w 2025 

r. będzie wykonywało remont odcinka ul. Ceramicznej (na odc. Dworkowa-Malinowa) wraz 

z remontem nawierzchni w ulicy Malinowej. W kolejnym etapie przystąpimy do prac nad 

projektem chodnika w ul. Dworkowej (na odcinku ul. Podleśnej i Ceramicznej) tak aby 

poprawić infrastrukturę w obrębie nowej szkoły. 

 

Pytanie nr 12: 

„Czy władze miasta Kobyłka mają jakiekolwiek plany co do zabezpieczenia miasta przed 

wyrzucaniem śmieci na ulicach, w lasach, na polanach? Czy biorą Państwo pod uwagę 

założenie monitoringu? Zrzucanie sprzątania wywożonych śmieci, nieraz po kradzieżach 

samochodów na właścicieli zaśmieconych działek, nie jest rozwiązaniem. Widziałam wiele 

miejscowość położonych wokół Warszawy, ale nigdzie nie było takiego problemu. Jest 

to bardzo problematyczne, szczególnie w miejscu, gdzie nie ma zbyt wielu parków na spacery. 

Poza tym gdzie jest dbałość o tereny zielone, o ochronę środowiska? Przy ul. Mareckiej, gdzie 

droga przechodzi przez teren leśny nie ma żadnego kosza, natomiast po każdym weekendzie 

jest wiele nowych śmieci. Wiem, że droga należy do Powiatu ale zaśmiecony las też? Bardzo 

proszę o informację zwrotną czy macie Państwo plany na rozwiązanie problemu zalegających 

śmieci oraz podrzucania nam śmieci przez okolicznych złodziejaszków i nie tylko.” 

 

ODPOWIEDŹ: 

Na terenie Miasta Kobyłka funkcjonuje monitoring nie udostępniamy informacji o lokalizacji 

kamer ze względów bezpieczeństwa. 
Odnośnie porzucania odpadów w miejscach do tego nie przeznaczonych na terenie Miasta 

Kobyłka są sukcesywnie rozmieszczane fotopułapki. 

Odnosząc się do Państwa słów: 

„Zrzucanie sprzątania wywożonych śmieci, nieraz po kradzieżach samochodów na właścicieli 

zaśmieconych działek, nie jest rozwiązaniem. Widziałam wiele miejscowość położonych wokół 

Warszawy, ale nigdzie nie było takiego problemu.” 

- Obowiązek uprzątnięcia działki należy do jej właściciela wynika to z zapisów Ustawy 

o odpadach  z dnia 14 grudnia 2012 r. art. 26 : Zakaz składowania lub magazynowania odpadów 

w miejscu do tego nieprzeznaczonym; nielegalne składowanie odpadów 
„Przy ul. Mareckiej, gdzie droga przechodzi przez teren leśny nie ma żadnego kosza, natomiast 

po każdym weekendzie jest wiele nowych śmieci.” 

- Wzdłuż ulicy Mareckiej tereny leśne są własnością Nadleśnictwa Drewnica oraz niektóre 

działki są własnością prywatną proszę o doprecyzowanie lokalizacji.  

Nie planujemy i nigdy nie planowaliśmy montować na odcinku leśnym w ulicy (powiatowej) 



Mareckiej kosza na śmieci, nie mamy na celu ułatwianie tego osobom  podrzucającym śmieci, 

UM Kobyłka nie odpowiada za instalowanie kosza na śmieci na odcinku leśnym  
„proszę o informację zwrotną czy macie Państwo plany na rozwiązanie problemu zalegających 

śmieci oraz podrzucania nam śmieci przez okolicznych złodziejaszków i nie tylko.” 

- UM Kobyłka na bieżąco reaguje na zgłoszenia o nielegalnych składowiskach odpadów. 

Tak jak wybrzmiało we wcześniejszej odpowiedzi na terenie Miasta Kobyłka funkcjonują 

fotopułapki oraz monitoring  

 

Pytanie nr 13: 

„Oddają Państwo SP nr 4 a nadal ul. Przyjacielska nie ma połączenia. Brak jakiejkolwiek 

komunikacji. Wszędzie wystarczy sztyca z ławeczką, a na Przyjacielskiej musi być cała 

zajezdnia. Jest to niezrozumiałe.” 

ODPOWIEDŹ: 

Obecnie Miasto jest na etapie uzgodnień z prywatnym inwestorem, który realizując swoją 

inwestycję na tym obszarze, zobowiązał się jednocześnie do przebudowy ul. Przyjacielskiej. 

W ramach tej przebudowy przewidziane jest również wykonanie odpowiedniej infrastruktury 

przystankowej. 

Po zakończeniu tych prac i uzyskaniu pełnej funkcjonalności drogi, Miasto przystąpi 

do rozmów z Zarządem Transportu Miejskiego w sprawie modyfikacji istniejących linii 

komunikacji publicznej, które będą mogły obsługiwać ten obszar. 


